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Brexit  -  Gevolgen voor het Erasmusprogramma

Erasmus viert dit jaar zijn dertigste verjaardag. Helaas wordt dit heugelijke jaar ietwat 
overschaduwd door de onzekerheid over het programma omwille van de brexit. Op dit 
moment is er nog steeds geen uitsluitsel over wat de brexit zal betekenen voor de 
deelname van het Verenigd Koninkrijk aan het Erasmusprogramma. Nochtans stond ook 
hier het VK mee aan de wieg van misschien wel het meest succesvolle EU-project. Toch 
is het onzeker of er nog veel Britten via het programma zullen kunnen genieten van de 
Europese uitwisseling, of omgekeerd. Zeker gezien nu steeds meer blijkt dat het VK EU-
immigratie wil inperken. Het Erasmusprogramma heeft als doel om de mobiliteit binnen 
Europa te versterken en te vergemakkelijken. 

Voor het nieuwe academiejaar zou nog weinig veranderen. Men vermoedt dat het jaar 
erop ook weinig zal veranderen. Ook nemen op dit moment niet-EU-landen deel aan het 
programma (waaronder Noorwegen en IJsland). 

1. Hoeveel Britse studenten mocht Vlaanderen afgelopen academiejaren (graag vanaf 
2008) ontvangen en hoeveel verwacht men er dit jaar?

2. Hoeveel Vlaamse studenten hebben afgelopen academiejaren (graag vanaf 2008) het 
Erasmusprogramma gelopen in het Verenigd Koninkrijk?

3. Wat is de inschatting van de minister over de verdere deelname van het Verenigd 
Koninkrijk?

4. Ziet de minister een gelijkaardig scenario als in het geval van Zwitserland (dat uit 
het programma werd gezet als sanctie en vervolgens een bilateraal eigen 
programma startte, Swiss-European Mobility Programme)?

5. Denkt de minister dat bij het uittreden van het VK meer studenten naar Vlaanderen 
zullen komen omwille van het uitgebreid aanbod Engelstalige opleidingen?
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De data over de mobiliteit Erasmus+ hoger onderwijs kennen een cyclus van 18 
maanden. Dat heeft voor gevolg dat er nog geen definitieve cijfers zijn voor de 
academiejaren 2015-2016 en 2016-2017. Enkel voorlopige aantallen zijn beschikbaar, 
zoals die door de instellingen zelf zijn ingevoerd.

1. De gegevensverzameling voor inkomende studenten gebeurt bij de Europese 
Commissie op het niveau van de lidstaat. Voor Vlaanderen apart zijn geen accurate 
data beschikbaar. Er is ook een verschil in studiemobiliteit (waarin Vlaamse 
onderwijsinstellingen kunnen worden afgebakend) en stagemobiliteit (waarin voor 
stageplaatsen in Brussel niet kan worden opgemaakt of deze tot de inkomende 
mobiliteit voor Vlaanderen moeten worden gerekend).
Onderstaande tabel geeft een indicatie op basis van de beschikbare gegevens over 
het aantal inkomende mobiliteiten uit het VK voor studie naar Vlaanderen en voor 
stage naar Vlaanderen en het Brussels Hoofdstedelijk Gewest samen.

Academiejaar Studie Stage Totaal
2014-2015 194 33 227
2015-2016* 144 117 261
2016-2017* 137 144 271

2. Onderstaande tabel geeft het aantal uitgaande mobiliteiten naar het VK sinds het 
academiejaar 2007-2008. 

Academiejaar Studie Stage Totaal
2007-2008 132 46 178
2008-2009 145 46 191
2009-2010 136 56 192
2010-2011 184 113 297
2011-2012 201 103 304
2012-2013 219 116 335
2013-2014 196 127 323
2014-2015 203 185 388
2015-2016* 232 154 386
2016-2017* 252 175 427

3. Erasmus speelt voor het VK niet de belangrijkste rol in de mobiliteit van studenten. 
De impact op hun deelname in researchprogramma’s zoals Horizon 2020 is veel 
groter. Britse instellingen zijn immers zeer succesvol in het behalen van middelen uit 
projecten. Mijn administratie heeft samen met de Permanente Vertegenwoordiging 
een werkgroep opgestart om de mogelijke gevolgen van de Brexit voor het Vlaamse 



onderwijs te bekijken. Het onderwerp leeft bij de Vlaamse hogeronderwijsinstellingen 
en hun Britse partnerinstellingen maar heeft nog geen aantoonbare invloed. 

4. Het is de verwachting dat het VK nog zal deelnemen aan de Europese programma’s, 
ook na 2020. Veel zal afhangen van het statuut die het VK dan zou hebben. Ook nu 
zijn er inderdaad landen die deelnemen maar geen lid zijn van de EU.

5. Het aantal buitenlandse studenten dat in Vlaanderen een Engelstalige opleiding volgt 
is in stijgende lijn. Dit is mede te danken aan de succesvolle deelname van Vlaamse 
universiteiten en hogescholen aan de Erasmus Mundus Joint Master opleidingen en 
mobiliteit met landen van buiten Europa. Voor Britse studenten is er, behalve voor 
enkele specifieke opleidingen, nog geen noemenswaardige trend om in Vlaanderen 
een Engelstalige opleiding te volgen. Het is onmogelijk om in te schatten of de Brexit 
hier verandering in zal brengen.


